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Készült: A  Balmazújvárosi  Közös  Önkormányzati  Hivatal  Tanácskozótermében  (4060
Balmazújváros,  Kossuth  tér  4-5.)  Balmazújváros  Város  Önkormányzat  Intézményfelügyeleti,
Szociális és Közbiztonsági Bizottsága 2019. június 18-án 15.30 órakor kezdődő nyilvános üléséről.

Jelen vannak:           
Bizottság részéről: Szarvas Endre bizottsági elnök

Béresné Lőrincz Erzsébet bizottsági tag
Tóth Attila bizottsági tag
Kádár Imre Zoltán bizottsági tag
Végh István bizottsági tag

Balmazújvárosi Közös
Önkormányzati Hivatal részéről:  Dr. Hajdu Miklós jegyző

Dr. Volosinovszki Vanda aljegyző

Továbbá:
Balmazújvárosi Református Általános Iskola és Óvoda részéről: Szabadi Árpád intézményvezető
Berettyóújfalui  Szakképző  Centrum  Veres  Péter  Gimnáziuma,  Szakgimnáziuma  és
Szakközépiskola részéről: Hűséné Szabó Mária tagintézmény-vezető
Nádasdi László képviselő

Szarvas Endre bizottsági elnök köszönti az ülésen megjelenteket, majd megállapítja, hogy a
Bizottság 5 fővel határozatképes.

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottsága 5
igen szavazattal elfogadta az alábbi napirendet:

N y i l v á n o s  ü l é s

1. Tájékoztató a Balmazújvárosi Református Általános Iskola és Óvoda működéséről
Előadó: Szabadi Árpád igazgató

2. Tájékoztató  a  Berettyóújfalui  Szakképzési  Centrum  Veres  Péter  Gimnáziuma,
Szakgimnáziuma és Szakközépiskolája működéséről
Előadó: Hűséné Szabó Mária tagintézmény-vezető

3. Előterjesztés  az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézményben  tartandó  nyári  ügyelet
tárgyában 
Előterjesztő: Szarvas Endre ISZKB elnök

1. napirend:  Tájékoztató  a  Balmazújvárosi  Református  Általános  Iskola  és  Óvoda
működéséről

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm Szabadi Árpád igazgató urat. Van-e kiegészítés-e?

Szabadi Árpád intézményvezető
Köszöntöm  a  bizottságot.  Úgy  gondolom,  hogy  a  városban  lévő  intézményekkel  és  a
városvezetéssel  is  jól  tudunk  együtt  dolgozni.  Lényeges  pont  az  intézményünk  részéről  a
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halmozottan hátrányos helyzetű gyerekek és a roma családok integrációja. Úgy gondolom, hogy
ebben a tanévben is sok mindent tettünk azért, hogy ez jobban működjön. Picit nőtt az arány. A
legnehezebb helyzetben még mindig az óvodával vagyunk. Nincs közel az intézmény és ezért nem
választják a gyerekek. Ebben az évben 10 fő lett elutasítva a felvétel időpontjában. Egyik sem volt
HH  vagy  HHH  vagy  roma  családhoz  tartozó  gyermek.  Ennyit  szerettem  volna  elmondani.
Köszönöm.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Számszakilag lehet-e tudni, hogy hány HHH gyermek van az összlétszámban?

Szabadi Árpád intézményvezető
Fejből nem tudom meg mondani, benne van a beszámolóban. Úgy gondolom 5-10% között van az
arányuk, az óvodában még kevesebb.

Szarvas Endre bizottsági elnök
24,2 átlagot számoltam egy osztályra. Ez lehet 20 és 30 fő is?

Szabadi Árpád intézményvezető
30 fős osztály nincs. 26-28 fős osztályok vannak, de 28 főnél nincsenek többen egy osztályban.
Van ahol 21-22 fős az osztálylétszám.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Egy intézményben van az iskola és óvoda is. A Németfaluban helyeseltem, hogy legyen bölcsőde
és  óvoda  egy  helyen.  Milyen  tapasztalatok  vannak  az  ilyen  közös  intézmény-működéssel
kapcsolatban?

Szabadi Árpád intézményvezető
Mint intézmény vagyunk együtt,  illetve udvar közös. Vannak olyan helységek,  amiket  közösen
használunk.  Megpróbálunk  úgy  együtt  dolgozni,  hogy  a  másik  épületben  lévő  csoportok  ne
legyenek hátrányban. Ha az egyik csoportnál a pedagógusok mennek az iskolából egy-egy angol
foglalkozásra, akkor a másikba is megyünk. Csak azt látom előnyének, hogy azok a gyerekek, akik
ott maradnak nálunk az iskolában, megismerkednek már kisebb korban az iskolai környezettel és
nem lesz nekik idegen.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Erre  gondoltam  én  is.  Ha  van  egy  bölcsődei  csoport  és  ugyanott  marad  óvodába,  akkor
könnyebbséget okoz az átmenet tekintetében.

Szabadi Árpád intézményvezető
Sokszor a szülők ebből nagyobb problémát csinálnak, mint a gyerekek.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ez mindenhol így van.

Béresné Lőrincz Erzsébet bizottsági tag
A  beszámolót  olvasva  csak  gratulálni  tudok  az  egész  éves  munkához,  a  várossal  való
együttműködéshez és az eredményes, színvonalas feladat ellátásához. Számszerűen követhetőek az
adatok, illetve a programok is, hogy mikor mit csinál az iskola. Ki vannak emelve a hátrányos
helyzetűek és a romacsaládok. Benne vannak a sikerek és azok is, amik nem túl sikeresek. Jó
munkát kívánok.
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Szabadi Árpád intézményvezető
Köszönjük szépen.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Ki az, aki elfogadja a beszámolót?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban,5 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

51/2019. (VI. 18.) sz. ISZKB határozat:

A Balmazújvárosi Református Általános Iskola és Óvoda működéséről

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottsága
a Balmazújvárosi  Református  Általános  Iskola  és  Óvoda  működéséről  szóló  beszámolót
elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Szarvas Endre bizottsági elnök
Határidő: soron következő képviselő-testületi ülés

2. napirend: Tájékoztató a Berettyóújfalui Szakképzési Centrum Veres Péter Gimnáziuma,
Szakgimnáziuma és Szakközépiskolája működéséről

Szarvas Endre bizottsági elnök
Köszöntöm Hűséné Szabó Mária tagintézmény-vezető asszonyt. Van-e kiegészítés-e?

Hűséné Szabó Mária tagintézmény vezető
Én is köszöntöm a bizottság tagjait. Annyit szeretnék elsősorban hozzá fűzni, hogy az eredmények,
amik a beszámolóban szerepelnek nagy részben a félévi eredmények, hiszen június 12-én még nem
történt meg a tanévzárás. Ez azóta megtörtént, annyival egészíteném ki a beszámolót, hogy az év
végi  eredmény  a  félévi  eredményekhez  képest  kicsit  jobb,  konkrétan  3,36  lett.  Külön
megvizsgáljuk a képzési típusokat, mert nem mindegy, hogy milyen képzésről van szó. A bukási
arány  12%-ra  csökkent  ebben  nagyrészt  a  szakközépiskolások  veszik  ki  a  részüket.  A
gimnáziumban  a  bukási  arány  minimális.  Fontosnak  tartom,  hogy mind  a  3  képzési  típusban
tudunk  középfokú  végzettséget  nyújtó  képzést  biztosítani  a  balmazújvárosi  és  a  környékbeli
fiataloknak. A létszámunkat tekintve az elmúlt években jelentős változás nem történt. Ebben az
évben 494 fővel zártuk az évet. 112 diák ballagott el és 122 tanulót iskoláztunk be a következő
tanévre tehát nem csökken a tanulók létszáma. Hajdú-Bihar megye vidéki városaiban jellemző,
hogy a középfokú intézményekben jelentősen csökken a létszám. Nagyon pozitív dolognak tartom,
hogy mi  még  tudjuk tartani  a  létszámot.  A beszámolóban  szerepel  egy részletes  elemzés  arra
vonatkozóan,  hogy  milyen  a  helyi,  illetve  a  vidéki  általános  iskolákból  a  beiskolázási  arány.
Pozitív  dolognak  tartom azt  is,  hogy a  balmazújvárosi  általános  iskolákból  egyre  több  tanuló
érkezik  hozzánk,  különösen a  gimnáziumi  képzésbe.  A gimnáziumi  képzésbe felvett  45 tanuló
közül  42 fő balmazújvárosi  és 3 tanuló vidéki  és így is  66% a felvett  balmazújvárosi  tanulók
aránya. Amit szeretnénk, hogy változzon az az, hogy a balmazújvárosi általános iskolák tanulóinak
aránya növekedjen a középiskolában. Úgy gondolom, ez nagyon fontos, mert egy középiskolának
népességmegtartó ereje is van. Ha a gyermekek itt folytatják a középiskolai tanulmányaikat, akkor
nagyobb  valószínűséggel  Hajdú-Bihar  megyében  maradnak.  Ami  számunkra  nehézséget  okoz,
azaz érettségire alapuló szakképzéseinknek a beindítása, ami abból adódik, hogy ha 8. osztály után
elmegy egy debreceni középiskolába továbbtanulni a diák, akkor az érettségi utáni és szakképzésre
már nagy valószínűséggel nem jön vissza. A törvény szerinti minimum létszámokat produkálni kell
az osztályok beindításához.  Meghirdetünk kétféle érettségire alapuló OKJ-s képzést.  Reméljük
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meg lesz az a minimum létszám, amivel el tudjuk indítani a képzést. Amit még tájékoztatásképp el
szeretnék mondani, hogy a szakképzési centrumnak 13 tagintézménye van Hajdú-Bihar megyében.
A többi iskolában a tanulói létszám jelentősen csökkent, ezért az áttanítások az egyik intézményből
a másikba egyre inkább jellemzően. Azt gondolom, hogy ez nem pozitív irányba viszi a tantestület
működését. Sajnos ez ellen nem tudunk mit tenni. A mi esetünkben is elő fog fordulni a következő
tanévben,  hogy hozzánk  is  áttanítanak  többen más  településekről  és  tőlünk is  két  kolléga  fog
máshol fél állásban tanítani. 

Béresné Lőrincz Erzsébet bizottsági tag
Az évek során, ahogy a beszámolókat olvassuk és tanulmányozzuk, szerintem büszkék lehetünk a
helyi  középiskola  munkájára.  Az átszervezések,  az  átalakítások,  a  nehézségek  és  minden  más
ellenére is úgy látom, hogy folyamatosan megújulnak, fejlődnek. Minden évben fejlődést mutat
akár a szakképzésben, akár a felnőttképzésben vagy a gimnázium területén. Az átlageredmények is
nagyon jók.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Szerintem a 13 tagintézményből az egyik legjobb a miénk. Balmazújvároson lehet még javítani, de
már  mindent  megpróbált  az  iskola.  Vannak  olyan  szülők,  akik  ide  szeretnék  beírattatni  a
gyereküket, de a gyerek Debrecenben akar tanulni, aztán rájön egy fél év vagy egy év múlva, hogy
mégsem olyan jó ott, de már késő, mert itt már nincs hely. Arra sarkalnám az iskolaigazgatókat és
az iskolában tanítókat, hogy próbálják erre orientálni a gyerekeket. Ha olyan képzést nem tudunk
biztosítani a gimnáziumban akkor nyilvánvalóan el kell menni például egy drámatagozat vagy egy
magas szintű matematika oktatás esetében. Sokan kérdezik, hogy miért nem indítunk ilyen vagy
olyan  szakmát.  Kigyűjtöttem,  6  ágazatban  17  féle  szakképesítés  található  meg  nálunk.  Azt
gondolom,  hogy  ettől  az  iskola  többet  már  nem  bírna  el.  Szerintem  ez  kirívóan  szám  és  a
megyében nincs még egy ilyen intézmény,  ahol kereskedelem, vendéglátás, építészet,  gépészet,
sport és élelmiszeroktatás is van. 

Hűséné Szabó Mária tagintézmény vezető
Annak  érdekében,  hogy évente  mindig  valami  újat,  valami  mást  tudjunk  nyújtani,  azt  humán
erőforrással nem lehet biztonságosan működtetni.

Béresné Lőrincz Erzsébet bizottsági tag 
Ezekhez a képzésekhez gyakorlati oktatást is biztosítani kell.

Szarvas Endre bizottsági elnök
Több ágazatot már nem tudunk bevonni, de ágazaton belül tudtunk bővíteni, például behoztuk a
szárazépítőt magyarul gipsz-karton szerelőt, vagy az élelmiszeroktatáson belül a pék mellé a pék-
cukrászképzést.  Ez  a  szak  még  az  ott  tanító  tanárokkal  kivitelezhető.  Ha  elindítanánk  egy új
képzést, akkor kellene hozzá gyakorlati szakember, illetve sok minden más is. 

Hűséné Szabó Mária tagintézmény vezető
A fenntartó mindenben támogatja az iskolát,  óriási  fejlesztések voltak az elmúlt  évben és még
lesznek is. Az részükről elsősorban a gépészeti ágazat van preferálva. A gyerekek nem biztos, hogy
ebbe  az  irányba  fognak  elindulni.  De  mindenképpen  ebbe  az  irányba  kell  a  beiskolázásunkat
fejleszteni.

Szarvas Endre bizottsági elnök
A gimnáziumi képzés keretében, minden évben két osztályt szeretnénk indítani, igaz tavaly egy
indult, de most úgy néz ki, hogy kettő fog. Azt gondolom, ha Balmazújvároson nincs gimnáziumi
képzés, akkor azzal szegényebb a város. Köszönöm. Ki az, aki elfogadja a beszámolót?
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5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban,5 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

52/2019. (VI. 18.) sz. ISZKB határozat:

A Berettyóújfalui Szakképzési Centrum Veres Péter Gimnáziuma, Szakgimnáziuma
és Szakközépiskolája működéséről

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottsága
a  Berettyóújfalui  Szakképzési  Centrum  Veres  Péter  Gimnáziuma,  Szakgimnáziuma  és
Szakközépiskolája működéséről szóló beszámolót elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Szarvas Endre bizottsági elnök
Határidő: soron következő képviselő-testületi ülés

3. napirend:  Előterjesztés az Egyesített  Óvoda és Bölcsőde Intézményben tartandó nyári
ügyelet tárgyában 

Szarvas Endre bizottsági elnök
Az óvodavezető elkészítette a nyári ügyeletet.  Július 3-tól két hetente a székhely intézményben
lesz ügyelet 8-12 óráig. Van-e kérdés, Ki az, aki elfogadja a határozati javaslatot?

5 jelenlévő bizottsági tag közül 5 bizottsági tag vett részt a szavazásban,5 bizottsági tag igennel
szavazott, így a bizottság meghozta az alábbi határozatot:

53/2019. (VI. 18.) sz. ISZKB határozat:

Az Egyesített Óvoda és Bölcsőde Intézményben tartandó nyári ügyelet tárgyában

Balmazújváros Város Önkormányzat Intézményfelügyeleti, Szociális és Közbiztonsági Bizottsága
az  Egyesített  Óvoda  és  Bölcsőde  Intézményben  tartandó  nyári  ügyelet  tárgyában  készült
előterjesztés határozati javaslatát elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek.

Felelős: Szarvas Endre bizottsági elnök
Határidő: soron következő képviselő-testületi ülés

Szarvas Endre bizottsági elnök
Megállapítom, hogy további hozzászólás nincs, megköszönöm a részvételt  és a bizottsági  ülést
bezárom.

K.m.f.

Szarvas Endre
bizottsági elnök

Tóth Attila
bizottsági tag

Papp-Kovács Orsolya
jegyzőkönyvvezető
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